
Aanvullende vragen en beantwoording Jan de Nooij t.b.v. informatiebijeenkomst Jeugd en WMO 

Geachte lezer, 

Gisteren, 21 mei, was er de commissie samenleving. De agenda was erg vol en het werd laat. Daarom 
is afgesproken agendapunt 11. Stand van Zaken sociaal domein niet te behandelen maar de vragen 
levende vragen schriftelijk te doen toekomen. Dan kunnen deze worden meegenomen bij de 
informatieve raadsbijeenkomst op 28 mei as. Onderstaand geef ik hieraan invulling. 

Proces. 

         In de raadsvergadering van 3 april 2019 is op verzoek van het CDA en de PvdA de Statenbrief 
inzake inventarisatie tekorten jeugdzorg Gelderse gemeenten geagendeerd. 

         De agendacommissie en griffier hebben de  verzoekende fracties verzocht aan te geven wat 
met de behandeling werd beoogd zodat ook de overige fracties en het college zich konden 
voorbereiden. 

         Dat is gebeurd en de toelichting treft u in Ibabs bij de agenda voor de cie samenleving van 
april.  

         In de cie samenleving van april heb ik e.e.a. nader toegelicht en ook de bij de fractie levende 
vragen gesteld. Uitkomst van de discussie was dat het verstandig leek deze voort te zetten na 
het aanleveren van een RIB die in voorbereiding was. Daarmee is ingestemd. 

         Vervolgens stond e.e.a. op de agenda voor de cie samenleving van 21 mei jl. 

         Door tijdgebrek is besloten e.e.a. mee te nemen voor de geplande sessie van 28 mei as. en 
de vragen schriftelijk in te dienen. 

Inleiding. De Statenbrief en de bijbehorende bijlagen geven een indicatie van de tekorten en de 
kostenontwikkeling van de jeugdzorg bij de gemeenten in Gelderland tov de algemene financiële 
situatie. Uit deze inventarisatie komt naar voren dat de Gelderse gemeenten moeite hebben om de 
kosten binnen het zelf gestelde budget voor de jeugdzorg te houden. Dit levert echter geen directe 
gevaren op voor de financiële gezondheid van de gemeenten in Gelderland. Dat stelt gedeputeerde 
staten in haar brief aan provinciale staten. 

Op 14 november 2018 is door de staten een motie aangenomen waarin het college door de staten 
verzocht wordt: 

         In kaart te brengen welke Gelderse gemeenten een financieel risico lopen vanwege de 
kosten van jeugdzorg; 

         Samen met gemeenten te lobbyen bij de Rijksoverheid voor toereikend budget jeugdzorg. 

Het zou toch werkelijk zo moeten zijn dat onze toezichthouder, die net als iedereen weet van de 
problemen die op ons afkomen, er iets aan doet samen met de VNG en gemeenten. Daarnaast zal 
moeten worden gestuurd. Gestuurd door de gemeenten om zo dicht als mogelijk de uitgaven te laten 
aansluiten bij de zelf opgestelde begroting. Immers je begroot niet voor niets. 

Vragen: 

          Hoe verhoudt zich de kostenontwikkeling voor de jeugdzorg per inwoner tov het Gelders 
gemiddelde? 

         Is Zevenaar 1 van de 7 Gelderse gemeenten die bij de provincie hebben laten blijken dat 
onevenredige jeugdzorgkosten hebben vanwege het woonplaatsbeginsel? 

Inleiding. Op bladzijde 3 van de bijlage van de brief staan alle Gelderse gemeenten. Het beeld voor 
Zevenaar is: oordeel financiële positie begroting 2019 is matig net als bij 29 andere gemeenten in 
Gelderland; er is een tekort bij de jeugdgezondheidszorg bij 6 gemeenten in Gelderland waaronder 



Zevenaar; er bij 22 gemeenten in Gelderland een tekort bij de jeugdgezondheidszorg maar daarvoor 
zijn er dekkingsplannen; bij de overige gemeenten is het op orde. 

Vraag: Het voorgaande veronderstelt dat er een cijfermatige onderbouwing van Zevenaar naar de 
provincie is gegaan. Is dat zo en zo wanneer en zo ja hoe en wanneer zijn die cijfers aangeleverd en 
zijn ze gedeeld met de raad? 

 

Beantwoording 

Hoe verhoudt zich de kostenontwikkeling voor de jeugdzorg per inwoner tov het Gelders 

gemiddelde? 

Antwoord: Wanneer de kostenontwikkeling van de jeugdzorg per inwoner, zoals die is opgenomen in 

de bedoelde Statenbrief naast die van de gemeente Zevenaar wordt gezet, treedt het volgende beeld 

op: 

Jaar     Gelderland      Zevenaar 

2017                198                  228 

2018                214                  266 

2019                233                  310 

Overigens is hierbij ook en vooral van belang hoeveel jeugdigen in de gemeente wonen en op welk 

onderdeel van de jeugdzorg de kosten betrekking hebben. Bij onze toekomstige onderzoeksvragen 

op het gebied van het sociaal domein zullen wij hieraan aandacht besteden. 

 

Is Zevenaar 1 van de 7 Gelderse gemeenten die bij de provincie hebben laten blijken dat 

onevenredige jeugdzorgkosten hebben vanwege het woonplaatsbeginsel? 

Antwoord: Nee. 

 

Het voorgaande veronderstelt dat er een cijfermatige onderbouwing van Zevenaar naar de provincie 

is gegaan. Is dat zo en zo wanneer en zo ja hoe en wanneer zijn die cijfers aangeleverd en zijn ze 

gedeeld met de raad? 

 

Antwoord: Ja, vanuit de ambtelijke organisatie zijn hiervoor cijfers aan de provincie aangeleverd; het 

verzoek daartoe werd ook vanuit de ambtelijke organisatie van de provincie ontvangen. Dit is 

gebeurd op 11 februari 2019. Het verstrekte antwoord was volledig gebaseerd op de 

raadsinformatiebrief 2018-100 d.d. 18 december 2018; deze brief is ook als bijlage bij het antwoord 

aan de provincie gevoegd. Er is dus aan de provincie geen informatie verstrekt die op dat moment 

niet bij de leden van de gemeenteraad bekend was. Het verstrekte antwoord is echter niet opnieuw 

met de raad gedeeld. 


